
  s
ta

te
n

st
u

kk
en

 
 

 

Provinciale Staten  
Zaaknummer: 54188 
Vragen van de statenleden  (Eddy Heerschop en Corina van der Vliet) ingevolge artikel 
44 reglement van orde  
 
AANHANGSEL 
tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland  nummer 191. 
 
Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake 
Onttrekkingen grondwater: 
 
(ingekomen: 12 april 2021) 

 
Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

1. Is het college van Gedeputeerde Staten van 
mening dat de regelgeving omtrent de 
aanvraag van vergunningen of de 
meldingsplicht voldoende helder en duidelijk 
zijn?  
Zo ja, waar baseren Gedeputeerde Staten 
hun antwoord op? Zo nee, waarom niet? 

1. Ja, ons inziens is de regelgeving duidelijk: 
Krachtens de Waterwet (artikel 6.4) is voor 
onttrekkingen groter dan 150.000 m3/jaar, 
drinkwaterwinningen en open 
bodemenergiesystemen de Provincie 
bevoegd gezag. De overige onttrekkingen 
vallen onder de bevoegdheid van het 
Waterschap. Het Waterschap heeft in de 
Keur geregeld welke onttrekkingen 
vrijgesteld, danwel enkel meldplichtig zijn. De 
landbouwonttrekkingen vallen onder die 
laatste categorie. 
 
De geldende regels voor de diverse 
categorieën zijn jaren geleden ontwikkeld 
door de provincie. Voor de inwerkingtreding 
van Waterwet in 2009 lag de bevoegdheid 
over alle grondwateronttrekkingen nog bij de 
provincies. Deze regels hanteert het 
waterschap nog steeds. In de tientallen jaren 
dat deze worden toegepast zijn geen 
noemenswaardige onduidelijkheden 
gebleken. 
 

2. Is het juist dat de droge periodes van de 
afgelopen jaren leiden tot een toename van 
het aantal grondwateronttrekkingen?  
Stijgt ook de omvang van de 
grondwateronttrekking in Zeeland? 

2. De afgelopen jaren is er door het Waterschap 
een aanzienlijke toename van onttrekkingen 
geregistreerd. De extremere droogte heeft 
hier zeker invloed op gehad. Daarmee stijgt 
inderdaad de omvang van de onttrokken 
volumes in droge jaren. 
 

3. Heeft de (toename van) wateronttrekking 
gevolgen voor het grondwatersysteem?  
Zo ja, welke gevolgen? 

3. De regels waaraan een landbouwonttrekking 
moet voldoen zijn zodanig geformuleerd dat 
de effecten zich beperken tot het betreffende 
landbouwperceel en dat in principe geen 
uitputting van de zoete grondwatervoorraad 
optreedt. In 2018 heeft Deltares de gehele 
regelgeving met de nieuwste 
modeltechnieken doorgerekend en 
concludeert: “Over het algemeen lijkt de 
huidige regelgeving afdoende om sterke 
verzilting onder en rondom de onttrekking te 
voorkomen.”  
 



 

 

Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

4. Is het college van Gedeputeerde Staten het 
met ons eens dat verdroging funest is voor 
de natuur en leidt tot bodemerosie en 
afname van de bodemvruchtbaarheid?  
Graag een toelichting. 

4. Verdroging ontstaat door meer kunstmatige 
ontwatering die impact kan hebben op het 
grondwatersysteem. Droogte ontstaat 
grotendeels vanwege de klimatologische 
dynamiek. Uiteraard kunnen verdroging en 
droogte ook zeker funest uitwerken op 
natuur. 
Via de Omgevingsverordening Zeeland en de 
Waterschapskeur zijn verdrogingsgevoelige 
natuurgebieden beschermd. De impact van 
onttrekkingen op natuur wordt dus vooraf 
getoetst. 
Bodemerosie is het wegwaaien of 
wegspoelen van de bovenste bodemlaag 
(toplaag) door wind of (regen)water. 
Landbouwberegeningen hebben hier geen 
invloed op. 
Ook met betrekking tot bodemvruchtbaarheid 
is ons geen relatie met 
landbouwberegeningen bekend. In de regio 
is dat tot nu toe geen onderwerp van 
discussie. 
 

5. Is het registratiesysteem van 
grondwateronttrekkingen voor beregenen 
van landbouwgrond nog van deze tijd? 
Daarbij graag onderscheid maken tussen 
beregening in de landbouw en door 
particulier geslagen bronnen. Vele kleine 
beetjes onttrekkingen zorgen in totaliteit ook 
tot een grote hoeveelheid. 
 
 

5. De Provincie/RUD en het Waterschap 
gebruiken voor de registratie van 
onttrekkingen het Landelijk Grondwater 
Register (LGR). Dit systeem wordt beheerd 
door BIJ12 en momenteel wordt ook een 
aansluiting op de Basisregistratieondergrond 
(BRO) gerealiseerd. Dit systeem is dus up-to-
date. Beheer, onderhoud en  
doorontwikkeling van het systeem zijn 
daarmee geborgd. Binnenkomende 
aanvragen en meldingen worden allereerst 
ook in de zaaksystemen van het Waterschap 
en de RUD geborgd.  
Het aantal ‘permanente’ onttrekkingen ten 
behoeve van de beregening van tuinen en 
sportvelden (‘particulieren’) betreft slechts 
luttele kuubs van het aantal kuubs dat ten 
behoeve van de landbouw onttrokken wordt.  
Wij zien daarom geen aspecten in het 
registratiesysteem die nog nadere aandacht 
behoeven. 
 

6. Is het college van Gedeputeerde Staten van 
mening dat het huidige vergunningen- en 
meldingssysteem en de registratie daarvan 
voldoet of ziet het college verbeterpunten? 
Zo ja, welke verbeterpunten? Zo nee, waarop 
baseren Gedeputeerde Staten hun 
antwoord? 

6. Zie beantwoording vraag 5: Het 
registratiesysteem voldoet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

Wel zijn we (ook) in het kader van het 
Zeeuws DeltaPlan Zoetwater en de 
Klimaatadaptatie Strategie Zeeland met  het  
Waterschap in gesprek over een meer 
nauwkeurige registratie van de 
hoeveelheden die voor beregening 
onttrokken worden. Omdat het Waterschap 
bevoegd gezag is, zal zij hierover moeten 
besluiten. 
 

 

 

 

Namens fractie: PvdA, 

Eddy Heerschop en Corina van der Vliet 

 

 

 

MIDDELBURG, 9 juni 2021 

 

Gedeputeerde Staten 

 

Drs. J.M.M. Polman 

A.W. Smit 
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